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ProtokotNr 21/08

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej

w dniu 31 marca 2008 r.

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbylo si? w Urz?dzie Gminy w Psarach.

W posiedzeniu uczestniczylo 5 cztonk6w Komisji:

1. P. Jacek Gwozdz - Przewodniczapy Komisji,

2. P. Remigiusz Olesinski - Z-ca Przewodniczajzego,

3. P. Teresa Kosmala-Gasior - Czlonek Komisji,

4. P. Malgorzata Pasek - Czlonek Komisji,

5. P. Malgorzata Sobieraj - Cztonek Komisji

oraz

P. Jacenty Kubica - Przewodniczacy Rady,

P. Marian Koziel - Wojta Gminy,

P. Joanna Przybylek - Skarbnik Gminy,

Posiedzenie prowadzil P. Jacek Gwozdz - Przewodnicza^cy Komisji. Przedstawil porza,dek

posiedzenia, ktory przewidywal:

1. Sprawozdanie z wykonania budzetu Gminy Psary za rok 2007,

2. Sprawy bieza^ce.

Ad. 1.

Przewodnicza.cy Komisji P. Jacek Gwozdz poinformowal, ze wszyscy czlonkowie Komisji

otrzymali sprawozdanie z wykonania budzetu Gminy Psary za 2007 r. i poprosil o zabranie glosu

P. Skarbnik Gminy.

Skarbnik Gminy - P. Joanna Przybylek przedstawila sprawozdanie z wykonania budzetu

gminy za 2007 r. Dochody Gminy w 2007 r. zrealizowano w 96,5%, zas wydatki w 89 %.

Z dochodow nie wykonano w pelni dochodow ze skladnikow majatkowych gminy -

nieruchomosci gminnych, poniewaz zakladano uzyskanie kwoty 750.000 z\, a zrealizowano

sprzedaz nieruchomosci na kwot? 41.348 zl. Jezeli chodzi o dochody wlasne - to podatek od

nieruchomosci od osob prawnych zrealizowano w 98, 3 %, podatek rolny od osob fizycznych -

81,3 %. Dochody, kt6re nie zostaly w pelni zrealizowane ze wzgl?du na trudnosci w

oszacowaniu to podatek od srodkow transportowych od osob prawnych 59,8 %, podatek od

spadkow i darowizn 36,7 %. Jezeli chodzi o wykonanie wydatkow - 89 % wykonanie nie

wynika z braku realizacji zadan uj?tych w budzecie, bowiem inwestycje byly realizowane

zgodnie z planem, a kwota wydatkow zmniejszyla si§ po przeprowadzeniu post^powan

przetargowych. Wydatki na utrzymanie zimowe byty nizsze ze wzgl^du na lekka, zim§.

P. Skarbnik wyjasnila, ze do caiosci wykonania w cz^sci opisowej sa. dolaj:zone realizacje

wydatkow przez jednostki oswiaty, w tym realizacja dochodow wlasnych szkol, wydatki

Osrodka Pomocy Spolecznej i realizacja projekt6w przez OPS tj. ,,Malyszomania" i ,,Klub

Integracji Spolecznej", realizacja budzetu przez Gminny Osrodek Kultury i Gminnq. Bibliotek?

Publiczna^. Z wydatkow inwestycyjnych zrealizowano budow? stacji uzdatniania wody, budow?

ulicy Poprzecznej w Grodkowie, zakonczono budow? chodnikow, wydatkowano na budow?

preyljjczy energetycznych, natomiast opracowanie dokumentacji budowy oczyszczalni sciek6w

i kanalizacji w ubieglym roku nie bylo zaplacone, lecz jest uj?te jako zobowiazania pieni^zne.



Na budow? szatni LKS Preczow i Strzyzowice wydatkowano glownie srodki na zakup

materialow budowlanych do budowy szatni w Preczowie. Zrealizowano faktury za

termomodernizacje budynku GOK w Gr6dkowie. Na termomodernizacj? GOK i Przedszkola ze

srodkow unijnych bylo przyznane 655.047,49 zl \ z budzetu Panstwa 54.628,13 zl i Srodki te

wprynely na konto gminy.

P. Malgorzata Sobieraj poprosila o wyjasnienie zapisu wydatkow Szkoty Podstawowej

w Grodkowie - zakup materialow do remontu, a przeciez szkola niedawno byla remontowana.

Skarbnik Gminy - P. Joanna Przybylek wyjasnila, ze sq. to zakupy na utworzenie oddzialu

przedszkolnego.

P. Malgorzata Sobieraj poprosila o wyjasnienie, dlaczego szkoty wpisuja. wplaty rodzicow na

,,Zielona_ Szkole." do dochodow.

Skarbnik Gminy - P. Joanna Przybytek wyjasnila, ze sa_ to dochody szkoiy wydatkowane na

konkretny eel. Szkola organizuje wyjazdy i wplaty rodzicow ewidencjonuje na rachunku

dochod6w i realizuje wydatki z tego rachunku.

P. Malgorzata Sobieraj wskazala, ze taki zapis sugeruje, ze to szkofa funduje dzieciom

,,Zielonq, Szkole_", a tak nie jest.

P. Remigiusz Olesiriski dodat, ze szkoiy musza_te srodki wjakis sposob zarejestrowac.

Wojt Gminy - P. Marian Koziel uzupelnil, ze srodki te stanowisj. jakby ,,rezerwe. celowa.".

P. Malgorzata Sobieraj zapytala o zakupy Przedszkola w Sarnowie.

Skarbnik Gminy - P. Joanna Przybylek wyjasnila, ze jest to prenumerata, prasa i aktualizacja

wydawnictw, zakupy artykulow biurowych, srodkow czystoSci, materialow do remontow

i konserwacji, urzajJzen na plac zabaw, rozdrabniacza do odpadow do kuchni. Wydatki wi?ksze

za kwot? powyzej 5.000 zl sa_uzgadniane z Wojtem.

P. Malgorzata Sobieraj poprosila o wyjasnienie ,,dochody z uslug" uj^te na str. 6

sprawozdania.

Skarbnik Gminy wyjasnila, ze sa^ to wplywy z uslug, ktore sa^ wykonywane na rzecz obiektow

gminnychtj. wywoz smieci, oproznianie szamba,jesttorefundacjauj?tajako dochody z uslug.

P. Malgorzata Sobieraj poprosila o wyjasnienie zapisu na str. 9 ,,sprawozdania dotacje celowe

otrzymane z budzetu Panstwa na realizacje. wlasnych zadari bieza^ych gmin".

Skarbnik Gminy wyjasnila, ze jest to dotacja celowa z budzetu Panstwa w ramach ZPOR-u na

dofinansowanie termomodernizacji Przedszkola w Sarnowie i GOK w Grodkowie, czeic tej

dotacji jest tutaj uj^ta, a druga cze^sc dotacji jest uj?ta przy Kulturze i Ochronie dziedzictwa

narodowego w kwocie 66.430 zl.

P. Malgorzata Sobieraj poprosila o wyjasnienie zapisu na str. 12 dot. ,,Rolnictwo i lowiectwo"

- wydatki biezaj;e oraz na str. 13 dot. ,,Transport i lacznosc" - ,,drogi gminne - wydatki bieza^ce

i majatkowe", bylo wi^cej zaplanowane, a znacznie mniejsze wydatki.

Skarbnik Gminy - P. Joanna Przybylek wyjasnila, ze nie bylo wydatkow biez^cych w dziale

,,Rolnictwo i towiectwo", natomiast w dziale ,,Transport i lapznosc" - ,,drogi publiczne gminne"

bylo zaplanowane lmln 58 tys., a wydane 827 tys. W tym dziale na wydatki biezaj;e bylo

wydane 117.437 zl, sa_to wydatki zwiajzane z utrzymaniem, odsniezaniem, likwidacja. wylomow

pozimowych, natomiast wydatki majajkowe dotyczy modernizacji ul. Poprzecznej w Grodkowie,

budowy chodnikow.

P. Malgorzata Sobieraj zapytala o wydatki zwiajzane z gospodark^ mieszkaniowa^.



P. Skarbnik wyjasnila, ze s^ to wydatki zwiazane z nieruchomosciami, przygotowaniem

dokumentacji geodezyjnej, ogloszeniami w prasie, oplaty do ksiag wieczystych i zakup dzialki

za kwot? U. 192 zl w wydatkach majatkowych.

P. Malgorzata Sobieraj poprosila o wyjasnienie zapisow na str. 13 sprawozdania dot.

dzialalnosci uslugowej, gdzie wykonanie wynioslo tylko 24 %.

Skarbnik Gminy wyjasnila, ze sa^ to srodki na decyzje o warunkach zabudowy. Projekty

decyzji o warunkach zabudowy przygotowuje urbanista na zlecenie gminy w ilosci zaleznej od

ilosci skiadanych wnioskow przez zainteresowanych. W dziale tym byly takze ujete srodki na

rozpoczecie procedury opracowania planu zagospodarowania przestrzennego, ale poniewaz prac

nie rozpoczeto, czesc srodkdw zostala przeniesiona na inne zadania.

P. Malgorzata Sobieraj zwr6cila takze uwag$ na niskie wydatki zwiazane z doksztalcaniem

i doskonaleniem nauczycieli.

P. Skarbnik wyjasnila, ze wydatki sq. zwiazane z zapotrzebowaniem, jest to glownie doplata

do czesnego.

P. Malgorzata Sobieraj wskazala na niskie wydatki na zwalczanie narkomanii.

P. Skarbnik wyjasnila, ze niewykorzystane srodki w dziale Ochrona zdrowia przechodza^ na

naste_pny rok i mogq_obecnie bye wykorzystane.

P. MaJgorzata Pasek poprosila o wyjasnienie zapis6w na str. 40 sprawozdania, na dzialalnosc

biezqea, GOK-u zostala wydana kwota 633.000 zl, natomiast na str. 41 jest zapis - przychod ze

zorganizowanego Sylwestra w Sarnowie 5.600 zl, jezeli w rzeczywistosci impreza ta przyniosla

straty 500 zl. Wg P. Pasek powinien bye wskazany dochod.

P. Jacenty Kubica - przewodniczacy Rady dodal, ze jego zdaniem kwota 5.600 jest

przychodem ze sprzedazy biletow, natomiast w innej pozyeji winny byd wskazane koszty.

P. Skarbnik wyjasnila, ze ksi?gowosc Gminnego Osrodka Kultury i Gminnej Biblioteki

Publicznej jest innym rodzajem ksi^gowosci, opiera siq na przychodach i kosztach, a nie na

dochodach i wydatkach.

Przewodniczacy Komisji - P. Jacek Gwozdz zapytat zebranych, czy sajeszcze pytania.

Skarbnik Gminy — P. Joanna Przybylek powiedziala, ze jest konieczny wniosek Komisji

Rewizyjnej o udzieleniu absolutorium z oryginalnymi podpisami.

Przewodniczacy Komisji Rewizyjnej - P. Jacek Gwozdz zapytal czy czlonkowie Komisji sa^

za przyj^ciem Sprawozdania w wykonania budzetu Gminy Psary za 2007 r.

Cztonkowie 5 glosami za przyj?li sprawozdanie.

Komisja Rewizyjna sporzadzila wniosek, a nast?pnie Przewodniczacy odczytal tresc wniosku:

,,Komisja Rewizyjna w sktadzie: Jacek Gwozdz, Remigiusz Olesinski, Malgorzata Pasek,

Malgorzata Sobieraj, Teresa Kosmala-Gqsior dokonala analizy przedlozonego przez Wojta

Gminy Sprawozdania w wykonania budzetu gminy za 2007 r. Na podstawie analizy

wymienionego sprawozdania Komisja Rewizyjna stwierdzila, co nastepuje:

- planowane dochody ogolem wyniosly 19.802.081.14, a wykonanie 19.127.661 zl, co stanowi

96,5 %,

- planowane wydatki wyniosly 22.271.050 zl, a wykonanie 19.826.724 zl, co stanowi 89 %.

Komisja Rewizyjna stwierdzila, ze dochody budzetowe nie zostafy wykonane w 100 %. Przyczynq

mniejszego wykonania byly nizsze od zakladanych wpfywy ze sprzedazy wyrobow i skladnikow

majatkowych 5, 5 % - mniej o 708.652 zl, zpodatku rolnego od osob fizycznych 81,3 % - mniej

o 42.928 zl oraz wpfywy z podatku od spadkow i darowizn - 36,7 Vo- mniej o 94.843 zl, podatek

od srodkdw transportowych od osob prawnych 69,8%- mniej o 4.366 zl.



Komisja zauwazyta wyzsze wykonanie dochodow w stosunku do planu w dochodach z najmu

i dzierzawy skiadnikow majqtkowych 111,6 % - wiecej o 9.296 zl, podatku od nieruchomosci od

osob fizycznych 101,4 % - wiecej o 15.246 zl, podatku od srodkow transportowych od osob

fizycznych - 104 % - wiecej o 4.993 zl, podatku dochodowym od osob fizycznych 106,7 % -

wiecej o 492.201 zl.

Radni byli informowani przez Wojta Gminy o podejmowanych decyzjach finansowych, zmiany

w budzecie nastepowaly napodstawie uchwal Rady Gminy oraz zarzqdzen Wojta.

Zmiany w budzecie pomigdzy rozdzialami i paragrafami w ramach tego samego dzialu

z upowaznienia Rady Gminy dokonywal Wojt Gminy.

Komisja Rewizyjna w 2007 roku dokonala kontroli wykorzystania srodkow finansowych

w nastepujqcych placowkach: w Gminnej Bibliotece Publicznej, w Gminnym Osrodku Kultury,

w Osrodku Pomocy Spolecznej, Zakiadzie Gospodarki Komunalnej i w Zespole Obslugi Szkoi

i Przedszkoli oraz wykonania dotacji przez Ludowe Zespofy Sportowe.

Komisja Rewizyjna dokonala analizy przebiegu prac inwestycyjnych i remontowych oraz

zasadnosci umorzen podatkow od osobfizycznych i nie stwierdzila uchybien w tym zakresie.

Stwierdza siq, ze budzet gminy byl realizowany zgodnie zpodjetymi uchwalami Rady Gminy.

Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag do przedlozomgo Sprawozdania z wykonania budzetu gminy

za rok 2007 i glosujejednoglosnie o udziehnie absolutorium Wojtowi Gminy. "

Po odczytaniu, wniosek zostal podpisany.

2. Sprawy biezace:

P. Malgorzata Sobieraj zapytala, czy wykonane zostaly badania wody ze zrodelka ,,Prodio"

w Psarach.

Skarbnik Gminy - P. Joanna Przybylek powiedziala, ze nie jest jej wiadome, czy zostalo

zlecone badanie wody.

Przewodniczacy Komisji Rewizyjnej - P. Jacek Gwozdz wobec wyczerpania tematu

zakonczyl obrady.

Skarbnik Gminy - P. Joanna Przybylek podziekowala za sprawne przeanalizowanie

sprawozdania oraz za sporzadzenie wniosku o udzielenie absolutorium Wojtowi Gminy.

Na tym posiedzenie zakonczono.

Podpisy czfonk6w Komisji:

P. Jacek Gw6zdz -

P. Remigiusz Olesihski -

P. Teresa Kosmala-Gasior -

P. Matgorzata Pasek -

P. Malgorzata Sobieraj -

Protokol sporzadzila Wioletta Nowak


